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Protokół Nr 0012.07.62.2023
Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej 

Rady Miasta Kalisza
z posiedzenia, które odbyło się w dniu 19 maja 2023 roku

*********************************************************************
Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

*********************************************************************
1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Sprawozdanie  z  realizacji  „Miejskiego  Programu  Działań  na  Rzecz  Osób
z Niepełnosprawnością w Kaliszu” za 2022 rok. 

4. Projekt  uchwały w sprawie  ustalenia  stawek dotacji  przedmiotowych dla  Miejskiego 
Zarządu Budynków Mieszkalnych w Kaliszu – samorządowego zakładu budżetowego na 
2023 rok.

5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat oraz warunków częściowego lub 
całkowitego  zwolnienia  od  ponoszenia  opłaty  za  pobyt  dziecka  w  żłobkach 
prowadzonych przez Miasto Kalisz.

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia w sprawie wspólnej realizacji projektu pn. ,,Program edukacji zdrowotnej, 
wykrywania zakażeń HBV i HCV oraz szczepień przeciwko WZW typu B na terenie 
Aglomeracji Kalisko-Ostrowskiej’’.

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  dla  Miasta 
Kalisza na lata 2023-2043.

9. Korespondencja:
a)  Uchwała  Nr  SO  –  2/0954/218/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w Poznaniu z  dnia  25 kwietnia  2023 roku w sprawie  wyrażenia 
opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Kalisza sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia.

10.Sprawy bieżące i wolne wnioski.

11.Zamknięcie posiedzenia.
***************************************************************************
Ad 1. Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki 
Społecznej Rady Miasta Kalisza pani Karolina Sadowska, która powitała wszystkich 
obecnych radnych oraz gości. 

Ad 2. Zatwierdzenie porządku obrad.
Głosowanie: 10 osób za (10 obecnych). Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. 
Ad 3. Sprawozdanie z realizacji „Miejskiego Programu Działań na Rzecz Osób
z Niepełnosprawnością w Kaliszu” za 2022 rok. 



Pan Janusz Sibiński zastępca naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i Mieszkaniowych 
omówił powyższe sprawozdanie.
Radny  Zbigniew  Włodarek  przekazał  refleksję,  na  temat  działań  podejmowanych  na 
rzecz osób niepełnosprawnych. Radny podkreślił, że warto byłoby skupić większą uwagę 
na sporty uprawiane przez osoby niepełnosprawne. 
Pan Sibiński powiedział, że w sprawozdaniu na stronie 12 i 13  znajdują się informacje 
dotyczące sportów uprawionych przez osoby niepełnosprawne.
Radny Włodarek dodał, że sport w życiu osób niepełnosprawnych odgrywa ważną rolę. 
Radna Elżbieta Dębska powiedziała, że prowadząc programy w katolickim radiu rodzina 
kilkukrotnie poruszała temat sportów uprawianych przez osoby niepełnosprawne. 
Radny Włodarek dodał, że osoby niepełnosprawne potrzebują mieć pasję i ruch. 
Pani  Karolina  Sadowska  Przewodnicząca  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej  Rady  Miasta  Kalisza  zapytała,  ile  podopiecznych  obecnie  znajduje  się  w 
Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnym w Kaliszu.
Pan Sibiński powiedział, że nie posiada takich informacji.
Radna Dębska dodała, że jest to ponad 20 mieszkańców. 
Komisja przyjęła sprawozdanie do wiadomości. 

Ad 4.  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla 
Miejskiego Zarządu Budynków Mieszkalnych w Kaliszu – samorządowego zakładu 
budżetowego na 2023 rok.
Pani Marzena Wojterska dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Mieszkalnych omówiła 
powyższy projekt uchwały. 
Radny Zbigniew Włodarek zapytał, jakie jest antidotum na to, aby osoby opuszczające 
lokale oddawały jest w  dobrym stanie, a nie zniszczone.
Pani Wojterska odpowiedziała, że w świetle przepisów osoby zdające lokal powinny go 
odświeżyć.  Jednak  w  rzeczywistości  większość  osób  jest  eksmitowanych,  czyli  pod 
przymusem opuszczają zdewastowany lokal. 
Radny Roman Piotrowski zapytał, czy według założeń remontowane mają być lokale, 
których koszty są jak najniższe.  
Pani Wojterska odpowiedziała, że Miejski Zarząd Budynków Mieszkalnych ze swoich 
środków przeważnie remontuje lokale o średnim koszcie remontu, ponieważ te najmniej 
zdewastowane  przekazywane  są  do  remontu  indywidualnego.  Lokale  najbardziej 
zdewastowane,  gdzie  koszty  wynoszą  około  2000  zł/m² będą  remontowane  z 
wykorzystaniem środków zewnętrznych.
Głosowanie:  11  osób  za  (11  obecnych).  Projekt  uchwały  został  pozytywnie 
zaopiniowany.

Ad  5.  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  oraz  warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od ponoszenia opłaty za pobyt dziecka w 
żłobkach prowadzonych przez Miasto Kalisz.
Pan Janusz Sibiński zastępca naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i Mieszkaniowych 
omówił powyższy projekt uchwały.
Radna Magdalena Walczak zapytała, ilu rodziców uiszcza opłatę za pobyt w żłobku.



Pan Sibiński powiedział, że 142 osoby uiszczają opłatę. Są to osoby, które nie korzystają 
ze świadczenia żłobkowego, ale otrzymują świadczenie opiekuńcze w wysokości 500 zł 
lub 1000 zł. 
Radna Walczak zapytała, ile pieniędzy miesięcznie wpłynie do miasta w formie zysku z 
tytułu  podwyżki.
Pan Sibiński odpowiedział, że do miasta wpłynie o 23 575,20 zł więcej. 

Radna Walczak zapytała, ilu pracowników żłobka zarabia minimalne wynagrodzenie.
Pani  Joanna  Kazior  dyrektor  żłobka  nr  2  w  Kaliszu  odpowiedziała,  że  minimalne 
wynagrodzenie otrzymują  jedynie pracownicy obsługi, jest to około 7-8 osób. 
Wywiązała się krótka dyskusja między radnymi. 
Radna  Elżbieta  Dębska  powiedziała,  że  uczestniczyła  w  rozmowach  z  pracownikami 
żłobków i prezydentem odnośnie podwyżek. 
Radna Walczak powiedziała, że ta podwyżka wynika ze wzrostu płacy minimalnej. 
Radny  Eskan  Darwich  powiedział,  że  założeniem  jest  jedynie  to,  aby  podwyżka  nie 
następowała z automatu. Ważne jest, aby radni mieli głos w tej sprawie. Zgodnie z ustawą w 
przyszłym roku płaca minimalna wzrośnie dwukrotnie – 1 stycznia oraz 1 lipca. Rodzice w 
przyszłym roku będą zobowiązani zapłacić 415 zł za pobyt dziecka w żłobku.

Pan Mateusz Podsadny wiceprezydent miasta dodał, że rodzice rozumieją sytuacje i nie 
mają problemu z faktem, aby płacić więcej za pobyt dziecka w żłobku.

Pani Kazior przekazała, że rodzice uważają, że odpłatność za pobyt w żłobku jest niska. Za 
niewielką opłatę dzienną mają dziesięciogodzinną opiekę nad dzieckiem, pełne wyżywienie, 
zajęcia itp. W przypadku zatrudnienia opiekunki do dziecka miesięczny koszt to minimum 
3000 zł oraz dodatkowo koszty posiłków. 
Radny Mirosław Gabrysiak dodał, że rozmawiał z jedną z mam dziecka uczęszczającego do 
żłobka, która poparła zwiększenie opłaty. 
Pan  Sibiński  powiedział,  że  miasto  rocznie  dofinansowuje  utrzymanie  żłobków 
samorządowych kwotą 7 000 000 zł. Pobyt dziecka w żłobku prywatnym w Kaliszu kosztuje 
od 700 zł do 1200 zł. Planowana jest budowa nowego żłobka, w którym znajdować się będą 
73 miejsca. Wynika to z zapotrzebowania społecznego. Na ten cel udało się pozyskać 5 000 
000 zł. 
Wywiązała się krótka dyskusja. 
Pan Sibiński poinformował, że dofinansowanie z programu Maluch+, które pojawiło się w 
tym roku zakładało teoretycznie finansowanie w 100%. Miasto mogło ubiegać się o nowe 73 
miejsca i skorzystało z tej możliwości. Dotacja na utworzenie żłobka wynosi 2 900 000 zł 
oraz ponad 2 100 000 zł na dofinansowanie 73 miejsc przez kolejne 3 lata. 
Radny Marcin Małecki  zasygnalizował,  że żłobek nie jest  wyborem tylko koniecznością. 
Wiele osób nie podejmuje nawet próby złożenia dokumentów do żłobka samorządowego, 
ponieważ zdają  sobie  sprawę,  że  nie  ma szansy na  to,  aby ich dziecko mogło do niego 
uczęszczać. 
Pan  Sibiński  powiedział,  że  mając  na  uwadze  fakt  większego  zapotrzebowania,  miasto 
planuje nową inwestycję w postaci nowego żłobka.
Radny Małecki dodał, że nawet jeśli podwyżka będzie większa to rodzice i tak będą płacić, 
ponieważ  mają  świadomość,  że  w  przypadku  rezygnacji  z  uczęszczania  ich  dziecka  do 
żłobka na to miejsce czeka kolejnych 10 osób. 

Głosowanie: 7  osób  za,  2  osoby  przeciw,  3  osoby  wstrzymały  się  od  głosu  (12 
obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.



Ad 6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie  porozumienia  w  sprawie  wspólnej  realizacji  projektu  pn.  ,,Program 
edukacji zdrowotnej, wykrywania zakażeń HBV i HCV oraz szczepień przeciwko 
WZW typu B na terenie Aglomeracji Kalisko-Ostrowskiej’’.
Pan Janusz Sibiński zastępca naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i Mieszkaniowych 
omówił powyższy projekt uchwały.
Radny Marcin Małecki poinformował, że program dotyczący szczepień HPV w tym roku 
się nie rozpocznie.
Głosowanie:  11  osób  za,  1  osoba  wstrzymała  się  od  głosu  (12  obecnych).  Projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany.

Ad 7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.
Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższy projekt uchwały. Głosowanie: 
11 osób za, 1 osoba wstrzymała się od głosu (12 obecnych).  Projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany.

Ad 8.  Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  dla 
Miasta Kalisza na lata 2023-2043.
Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższy projekt uchwały. Głosowanie: 9 
osób za, 1 osoba wstrzymała się od głosu, 2 osoby brak głosu (12 obecnych). Projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany.

Ad 9. Korespondencja:
a)  Uchwała  Nr  SO  –  2/0954/218/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Kalisza sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia.
Brak uwag.

Ad 10. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
Brak.

Ad 11. Zamknięcie posiedzenia.
Wobec wyczerpania porządku obrad pani Karolina Sadowska Przewodnicząca Komisji 
Rodziny,  Zdrowia  i  Polityki  Społecznej  Rady  Miasta  Kalisz  zamknęła  posiedzenie 
dziękując wszystkim za udział oraz dyskusję. 

Protokołowała: 24.03.2023 r. M. Donart

Przewodnicząca
Komisji Rodziny, Zdrowia 

i Polityki Społecznej
Rady Miasta Kalisza

/... /
Karolina Sadowska


